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Vlasceanu (ACUE): Piata de energie nu a fost niciodata liberalizata în adevaratul

sens al cuvântului

Piata de energie nu a fost niciodata liberalizata în adevaratul sens al cuvântului si, pentru asta, este nevoie

de mai multe masuri, printre care si stabilirea unei scheme de ajutor a consumatorilor vulnerabili, a

declarat, luni, Silvia Vlasceanu, director executiv al Federatiei Asociatiilor Companiilor de Utilitati din

Energie (ACUE).

"La gaze, doar segmentul de productie a fost liberalizat, celelalte componente - distributia, transportul,

înmagazinarea - au ramas reglementate, iar segmentul de furnizare la populatie a fost, de asemenea, reglementat.

Ceea ce înseamna ca a fost o limita impusa din motive... n-o sa spun ca au fost politice, nici ca sunt sociale... eu as

spune mai degraba ca sunt de ordin social. Pentru ca suntem în marea disputa: cine ar trebui sa beneficieze de

ajutoare, subventii tintite, sprijin, astfel încât sa-si permita sa plateasca factura de energie si gaze", a precizat

Vlasceanu, într-o conferinta pe teme de concurenta.

Aceeasi situatie s-a înregistrat si pe piata de electricitate, a adaugat ea.

"Similar, pe piata de energie electrica, s-a insistat foarte mult si la Comisia Europeana a existat aceasta interpretare

ca piata de energie electrica este liberalizata în România. Atâta vreme cât pretul pentru populatie trebuie sa fie

avizat, iar avizat înseamna aprobat de catre autoritatea de reglementare, înseamna ca nu exista liberalizare

completa. Şi de aici apare aceasta confuzie - ca piata a fost liberalizata, ca ne-am întors la piata reglementata si

acum trebuie reliberalizata. În realitate, ea nu a fost niciodata liberalizata în adevaratul sens al cuvântului", sustine

oficialul ACUE.

În opinia sa, era vorba doar de începutul procesului de liberalizare.

"Începuse, într-adevar. Pe lânga cei cinci furnizori de ultima instanta, care au obligatia de a alimenta populatia în

regim de serviciu universal, piata s-a deschis treptat si exista peste 100 de furnizori concurentiali. Cine doreste

sa-si faca un business din furnizarea de energie electrica îndeplineste conditiile din reglementarile ANRE, îsi ia

licenta de furnizare si poate sa-si caute clienti carora sa le ofere conditii mai avantajoase si sa-i atraga în piata

libera. Mai mult, exista un comparator de preturi pe site-ul ANRE, unde poti intra sa vezi lista furnizorilor

concurentiali, poti sa le ceri o oferta, iar ei sunt obligati sa-ti transmita o oferta în 15 zile. Într-adevar, trebuie sa fii

foarte bine informat sa citesti acea oferta", a continuat Vlasceanu.

Potrivit acesteia, autoritatile trebuie sa vina cu un set de masuri pentru protectia consumatorilor vulnerabili.

"Aici a fost o amânare în ultimii 30 de ani, nu definitia, ca avem în vreo 3-4 reglementari, ci schema propriu-zisa

de suport, probabil în urmatoarele luni vom discuta mai multe despre acest subiect. Avem deja un set de

angajamente fata de Comisia Europeana pe care cu siguranta va trebui sa le implementam cu sprijinul autoritatii de

concurenta", a mai spus Vlasceanu.
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